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PROGRAM SOBOTNÍ BOHOSLUŽBY  
 
 

 

 9,3o hodin 

 Bohoslužbu vede Milan Müller 
  
varhanní hudba 

společné chvály „To já, ó, Pane můj“; „Můj Bůh je můj štít“ 
modlitba 
  
Studium sobotní školy společné shrnutí úkolu – Jan Kubík 

Téma: "Boží pečeť a znamení šelmy II" 
varhanní hudba 
  
Sborová oznámení 
sbírka vděčnosti pro potřeby sboru 

Promluva k dětem – Jaroslav Skála 
  
společná píseň č. 323 „Já pro tebe jsem mřel“ 
Čtení textu Bible – Jan 13,31-30 – Jiří Sejkora 

tichá modlitba 

Kázání z Božího slova – Václav Vondrášek 

Téma: „Jsem to já?? !! ..“ 
  
sborová píseň „Ubi caritas" – Smíchovský pěvecký sbor 

Slovo k zahájení VP 

Modlitba 
  
Obřad umývání nohou 

chvíle ke ztišení "Nade vší mocí" hudební přednes – Pavel Bláha, Jan Kubík 

Obřad přijímání chleba a vína 

společná píseň č.3 „Tebe Boha chválíme“ 
  
Požehnání 
  

Členské shromáždění – volby 
  

Společné Agapé 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 Informační týdeník Sboru CASD Praha 5 – Smíchov 

   17. červen 2023 



Oznámení 
 

-Přejeme požehnanou sobotu všem, kteří navštívili náš sbor. 
 

-Dnes, 17. 6., budeme slavit Památku Večeře Páně spojenou s agapé. 
Slovem bude sloužit bratr Václav Vondrášek. 

Po skončení bohoslužby se uskuteční členské shromáždění 
ke sborovým volbám. 

 

-Příští sobotu, 24. 6., bude z Písma sloužit bratr Marek Škrla. 
hospodář Česko-Slovenské unie 

Tuto sobotu probíhá sbírka 13.soboty pro Interevropskou divizi. 
 

-Dnes v sobotu, 17. 6., jste zváni na Dětské odpoledne od 1500 hod. 
 

-V neděli, 18. 6., se uskuteční výlet T.O.M. “Z Barrandova do Chuchle”. 
 

-Jednání Výboru sboru (starého i nového) mimořádně se uskuteční  
ve středu 21. 6. od 1800 hod. 

 

- Oznamujeme, že v pátek, 23. 6., si vzájemně řeknou „Ano“ 
Hana Schvarczová a Petr Zahradník. 

 

-O víkendu 23. - 25. 6., se uskuteční předtáborové setkání KP. 
 

-V sobotu, 24. 6., jste zváni na setkání „Rybářem bez udice“ 
s T. Petrem od 1400 hod ve sboru. 

 

-Blíží se termín letního tábora KP, 16. – 23. 7., v Raspenavě. 
(více informací u vedoucího KP Jana Bezděkovského) 

 

-Upozornění: v našem sboru probíhá další etapa rekonstrukce: 
Výměna koberců a rekonstrukce sedáků – od 15. 6. 

 

-Sbírky z minulého týdne: sbor a 50plus: Kč 16 911,-; misie: Kč 6 487,- 
 

-Prosíme, mysleme na svých modlitbách na sestry a bratry, 
kteří jsou nemocní nebo prožívají různé nemilé životní situace. 

 

-Připojte se k nám také v měsíci květnu a červnu. Mysleme na svých 
modlitbách na: naše sborové společenství – volby 

 

 
 

 
  

 
 

 

Pravidelná sborová sbírka 
 

Účel: sbírka pro sbor 
Bankovní účet: 5053339/0800 
Variabilní symbol: 777 
Částka: dle vašeho uvážení 
 

V období 18.– 24. 6. 2023 oslaví narozeniny: 
 

Klímová Zuzana (21.6.); Mervart Milan (22.6.);  
Trněný Marek (22.6.); Vančová Silvie (22.6.) 

 

Přejeme hojnost Božího požehnání do dalších let. 
P.S. Omlouváme se všem, na které jsme zapomněli. Nebyl to úmysl. 

 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

QR Platba - Sbor 



VZKAZY, PODĚKOVÁNÍ, NABÍDKA… 
 

KAZATELSKÁ EPIŠTOLA SMÍCHOVSKÝM – 153. kapitola 
 

NEJÚŽASNĚJŠÍ MOMENT LETU… 
 

Na úterní biblické hodině se mnou kamarád Marek sdílel, že následující den poletí s 
kopilotem a neteří na okružní let letadlem, aby nalétal potřebné hodiny na udržení 
pilotního průkazu. Na můj údiv nad tím, že pilotuje letadlo, mi nabídl, ať letím s nimi. 
Shodou okolností se chvilku před tím zrušila dvě setkání, která jsem měl ve středu 
dopoledne mít – tak jsme se domluvili. 

Příští ráno jsem se na to 
dobrodružství dobře posilnil 
snídaní, kamarád se pro mě stavil a 
čekalo nás na příbramském letišti 
dobrodružství na palubě čtyřmíst-
ného maloletadla Cirrus SR22. Byl 
jsem překvapený tím, co vše se 
zdlouhavě před letem muselo kon-
trolovat, ale okamžik startu se 
nezadržitelně blížil. Bylo pro mě 
velkým zážitkem nastartování 
motoru, vrtule, která díky otáčkám 
najednou vůbec nebyla vidět. Chvíle, 
kdy se letadlo rozjede po startovní 
dráze velkou rychlostí a za chvíli se 
zvedne do vzduchu… A pak ta výška 
a ten nadhled nade vším z výšky cca 
1000 metrů nad zemí. Za chvilku 
pod námi byla Čáslav, Chrudim, 
Vamberk…  

Když jsme se pomalu vraceli z 
Vamberka, začalo nás potkávat více 

a více mraky, začalo pršet, foukat vítr a letadlo častokrát nenadále cuklo na levou, 
pak na pravou stranu, chvílemi jsme stoupali, pak zase klesali. Pilot nám chtěl udělat 
radost, tak se někdy naklonil, abychom obkroužili zajímavosti pod námi. A já jsem si 

začal vyčítat bohatou ranní snídani (které jsem byl vyučen na kurzu hubnutí 😊) a 
začal si prosahávat kapsy, jestli mám s sebou igelitový pytlík, kdyby se stalo to 
nejhorší, co mi můj žaludek signalizoval… Nejblíže žaludečnímu karambolu jsem byl, 
když jsme v lesích našli chvilku před přistáním Karlštejn a pilot nám chtěl dopřát 
ostrým nahnutím křídla tu krásnou podívanou. Já jen hluboce dýchal a sledoval nebe 
nad námi… Chvilku na to jsme začali přistávat a já pochopil, co to znamená relativita 
času, kdy každá sekunda nad zemí trvala mnohem déle. Když jsme krásně přistáli a 
mohl jsem z letadélka vylézt, přišel ten nejkrásnější moment letu, když jsem se 
natáhl do trávy a koukal do nebe. 



Život každému z nás připravuje mnohé životní turbulence, změny, milá i nemilá 
překvapení, kdy vždy nemáme po ruce igelitový pytlík. Jak jsem nesmírně vděčný 
našemu Bohu, že jsme u něho našli pevný bod, pevnou zem a jistotu, kterou může 
dát pro každou životní situaci jenom On… Kéž jste oporou všem těm, kteří dobře 
rozumějí relativitě času, jako já tehdy nad Karlštejnem... 

S vděčností za pevnou zem víry pod nohama Váš kazatel Vašek Vondrášek 
 

 

SOBOTNÍ ŠKOLA – příští týden 
 

Téma 2.čtvrtletí 2023: POSELSTVÍ TŘÍ ANDĚLŮ 
Lekce 13: Ozářeni Boží slávou 
Texty: 1Te 5,1–6; J 8,32; Zj 18,1; Zj 4,11;  
              Ex 33,18.19; Zj 5,6.12; Zj 13,8 
 

Závěrečná lekce je celkovým shrnutím studia tématu poselství 
tří andělů. Poukáže na Boží moudrost, se kterou prorocky 
připravil církev na nebezpečí v závěru dějin, ale také na jeho 
vizi: mít tu Ježíšovy následovníky, kteří navzdory všem svodům 
a lžím ponesou světu věrně evangelium o obětovaném 
Beránkovi a jeho pravdě, která vítězí. 
 

• 1Te 5,1–6: Kdo je připraven, není zaskočen (neděle) 
• J 7,17: Znalost Boží pravdy jako ochrana před svodem (pondělí) 
• Zj 18,1; Ab 2,14: Poslání: přinést Boží pravdu světu (úterý) 
• Zj 19,1 a Zj 21,25.26: Vize: svět naplněný Boží slávou (středa) 
• Zj 21,22.23; 22,1–3: Hlavní téma našeho poselství: Beránek! (čtvrtek) 

 

PDF lekce: https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/13.pdf 
Bible pro dnešek s teologem Markem Hrastejem – pořad HopeTV inspirován 
tématem lekcí sobotní školy https://www.hopetv.cz/videa/vsechny-kategorie/28-
bible-pro-dnesek/3236-bible-pro-dnesek-jezis-vitezi-satan-prohrava-2023-2q-
01?autoplay=0 
 

     
V App Store vyhledat Sabbath School, v Google Play vyhledat Sobotní škola nebo 
Sabbath School. 

Daniel Kubečka 
 

K A Z A T E L N A 
 

JAK KOMUNIKOVAT S BOHEM 
 

Každý odpovědný kazatel radostné evangelijní zprávy ví, co očekávají ti, co 
přicházejí pod jeho kazatelnu.      
 

• Chtějí slyšet radostné a povzbudivé poselství. 
• Chtějí načerpat novou sílu k boji víry, který všichni věřící vedou.  
• Chtějí potěšení pro život, který každému přináší starosti a bolesti. 
• Chtějí slyšet, jak se obrátit k Bohu o pomoc.   

 

https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/13.pdf
https://www.hopetv.cz/videa/vsechny-kategorie/28-bible-pro-dnesek/3236-bible-pro-dnesek-jezis-vitezi-satan-prohrava-2023-2q-01?autoplay=0
https://www.hopetv.cz/videa/vsechny-kategorie/28-bible-pro-dnesek/3236-bible-pro-dnesek-jezis-vitezi-satan-prohrava-2023-2q-01?autoplay=0
https://www.hopetv.cz/videa/vsechny-kategorie/28-bible-pro-dnesek/3236-bible-pro-dnesek-jezis-vitezi-satan-prohrava-2023-2q-01?autoplay=0


Bible nabízí spolehlivý návod, jak komunikovat s Bohem. A proto na tuto otázku 
může odpovědět každý, kdo třeba jen letmo diskutoval s křesťanem, který mu 
odpověděl, že s Bohem komunikuje v modlitbě. Odpověď sice správná, ale je smutné, 
že tato strohá informace je často vrcholem toho, co „formální křesťan“ může o 
modlitbě říci. Ze zkušenosti vím, že jsou lidé, kteří se považují za věřící, protože víru 
buď „zdědili“ po předcích, nebo ji jen ledabyle – někdy jako „pojistku pro život“ - od 
někoho okopírovali. Tito lidé většinou postrádají zkušenost „živých a opravdových 
křesťanů“, pro které modlitba není pouhou recitací naučené „říkanky“, ale životní 
potřebou.  

Jestliže uvažujeme o modlitbě, pak neváhejme použít přirovnání, které není vůbec 
nadsazené. Jako nemůžeme žít bez dýchání, tak potřebujeme modlitbu pro 
životní nasměrování a spojení s živým Bohem, protože On je zdrojem života, 
udržuje nás v jistotě víry a učí nás jak žít v radostném křesťanství.  

Při úvaze o modlitbě si musíme především uvědomit, že její charakter a podstatu 
určujeme sami svým přístupem k ní. Kdo předstoupí před Boha a přednese mu 
naučenou „říkanku“, kterou ukončí obřadným „Amen“, ten odehraje scénku, ve které 
přednese svůj MONOLOG a Bůh ho slyší pouze jako POSLUCHAČ.   

Poznámky pro má kázání si nadepisuji titulkem a ukládám. Když jsem dokončil 
přípravu této úvahy, tak jsem je nadepsal „Jak se úspěšně modlit“. Ovšem záhy 
jsem si uvědomil, že jsem tam vložil jedno zavádějící slovo. V modlitbě totiž vůbec 
nejde o schopnost mistrného a úspěšného slovního vyjádření myšlenek, protože 
Bohu záleží především na vztahu, jaký s ním máme. A jelikož se zabýváme životně 
důležitým tématem, musíme svůj přístup k modlitbě řešit podle rad, které nám dává 
„životodárné Boží slovo“ – Bible.  

V Bibli nemůžeme přejít bez povšimnutí zprávu o muži, který přišel k Bohu s 
naléhavou prosbou. Otevřete si v Bibli knihu, která nese jeho jméno. Byl to Jób. Je 
nám představen jako ušlechtilý člověk. Víme, že se dostal do těžké životní situace, 
kterou už sám nemohl řešit. Uvědomil si, že mu nepomůže nikdo jiný, než Bůh. 
Přečtěte si prvních třicet kapitol. Všimněte si, kolik „konzultací“ absolvoval se svými 
rádci a přáteli, než se rozhodl upozornit na všechno Boha. Nakonec u něj vykonal 
„audienci“, a podívejte se, jaký byl její výsledek. Zbyl mu jen postesk: „Bože, křičím 
k tobě, proč mi neodpovídáš? Stojím tu před tebou, ani se na mě nepodíváš?  (Jb 
30,20)  

Apoštol Jakub jde později ve své biblické epištole „k jádru věci“ a srozumitelně 
vysvětluje, co je pro vyslyšení modlitby nejdůležitější. Píše, že Bůh někdy naše 
modlitby nevyslyší, protože se při nich dopouštíme stejné chyby, jakou učinil Jób. 

Jsou tvé modlitby komunikací s Bohem, nebo mu jen přednášíš svůj monolog?  

                                           Do jaké míry Bohu nasloucháš? 

Přečtěme si pozorně Jakubovu poučku: „Jestliže někdo Božímu slovu pouze 
naslouchá, ale nepřizpůsobí svůj život tomu, co slyší, podobá se člověku, který 
se na sebe podívá do zrcadla, ale pak se otočí a zapomene na své nedostatky. 
Kdo se však pozorně zahledí do Božího zákona a pochopí, že ho Bůh nechce 
svázat, nýbrž osvobodit, nezůstane jen zapomnětlivým posluchačem, ale vede 
ho to k činům, které mu přinesou radost a štěstí.“ (Jk 1,23-25) 



Myšlenky o modlitbě, nemůžeme opustit, aniž bychom si neřekli, jak se nám Bůh 
představuje a v jaké pozici k nám přichází. Hledal jsem slova, kterými bych to 
vyjádřil, ale zjistil jsem, že prorok Izajáš to vysvětlil tak, jak já to nedovedu. Ten Bohu 
říká: 

„Odedávna nikdo nikdy neslyšel ani neviděl žádného jiného Boha mimo tebe, 
který by jednal ve prospěch těch, kdo se na něj spoléhají. Přicházíš na pomoc 
všem, kdo s radostí konají dobro a nezapomínají na tebe ve všem, co dělají. 
Když jsme se však neustále protivili, nechal jsi nás nést důsledky našeho 
vlastního rozhodnutí…Všichni jsme se poskvrnili nepravostmi a veškeré naše 
spravedlivé činy spíše připomínají špínu… Přesto jsi však, Hospodine, stále 
naším Otcem. My jsme hlína a ty jsi hrnčíř a my všichni jsme dílem tvých 
rukou.“ (Iz 64,1-7)  

Bůh nikdy nemluví povšechně a neurčitě. Když nám v Bibli něco sděluje, pak to činí, 
jako to dělají otcové svým dětem nebo jako přátelé svým přátelům. Mluví přímo k 
problému. A tak se nyní tímto pohledem podívejme na tři zásady, kterých se Bůh 
drží, když komunikuje s námi – věřícími.  

1. Především mu jde o to, abychom pochopili pravdu.   

Bůh má zájem, abychom poznali Jeho cesty a zásady. Chce, abychom poznali svou 
vlastní křehkost a měli jsme oči otevřené pro potřeby druhých. Nejde mu jen o t, aby 
rozšířil naše poznání. Přeje si, aby pravda obohatila náš život. Podívejme se, jak 
ujistil apoštola Pavla. Řekl mu, že síla, kterou mu dává, je dostatečná, aby ho 
provedla celým životem. A my právě na Pavlových zkušenostech poznáváme, že Boží 
slovo je pravdivé a spolehlivé. Vždyť to Pavel sám přiznává:    

„Bůh mi toho ukázal tolik, že mi musel přidat jedno trápení, abych nezpyšněl: 
Je to bolest, která mi jako satanův posel stále připomínat, že jsem jen smrtelný 
lidský červíček. Třikrát jsem Boha prosil, aby mě toho zbavil, ale on odmítl. 
„Jsem s tebou, víc nepotřebuješ,“ odpověděl. „Moje moc vynikne tím víc, čím ty 
sám budeš slabší.“ Nesu tedy svou nemoc rád. A jsem hrdý na to, že právě na 
jejím pozadí se ve mně tak zřetelně prokazuje Kristova síla. Nevadí mi ani ta 
nemoc, ani příkoří, ani bída, pronásledování a jiné těžkosti, protože vším 
sloužím Kristově věci. A největší sílu dostávám tehdy, když sem s vlastními 
sílami u konce:“ 2 Ko 12,7-10     

2. Abychom žili podle pravdy.   
To je druhý Boží záměr, když s námi komunikuje. Musíme si uvědomit, že naše 
životy ovlivňuje a utváří celý systém přijaté víry:  
      a)  Naše myšlení je ovlivněno tím, co přijímáme jako pravdivé.   
      b)  Pravdou ovlivněné myšlení usměrňuje náš charakter, chování a rozhovory.       
      c) Touto cestou je Bůh připraven formovat životy svých následovníků do 

Kristovy podoby.  

3. Abychom sdíleli pravdu.  

To je třetí Boží záměr. Každý, kdo poznal a přijal evangelium, je povolán stát se 
Ježíšovým učedníkem a světu představovat radostnou zprávu evangelia. Vždyť Ježíš 
řekl: “Je mi dána veškerá moc na nebi i na zemi. Proto jděte a získávejte mi 



následovníky ve všech národech, křtěte je ve jméno Otce, Syna i Ducha 
svatého.“ (Mat. 28,19) 

Věřící lidé mohou poznat Pána a chodit v Jeho světle, a přece toto Boží očekávání 
nenaplňují. Je to Boží požadavek, abychom se sdíleli s druhými a řekneme jim, jak 
poznání Boha obohatilo náš život. Všimněte si, že pověření na sebe navazují:  

                 POZNAT – ŽÍT PODLE POZNÁNÍ – SDÍLET SE S DRUHÝMI.  

Křesťané jsou světlem, které tomuto světu odráží Boží slávu. Jasně záříme jenom 
tehdy, když jsme pozorní k Božímu hlasu a následujeme Jeho vůli. A když se někdo 
bude zajímat o zdroj našeho světla, musíme být připraveni sdílet dobrou zprávu o 
Kristu. Víc nikomu nemůžeme nabídnout!!   

(Pro zamyšlení a povzbuzení napsal Jiří Drejnar) 

 

ZAJÍMAVOSTI  Z  DOMOVA  I  SVĚTA 
 

 

BÝT KAZATELEM JE VELKÁ 
ZODPOVĚDNOST 
Rozhovor s Karlem a Petrou Klímovými 
 
Karel a Petra Klímovi jsou studenty 
ATI. Oba však již také slouží v 
kazatelské nástupní praxi v Českém 
sdružení. 
 

Proč jste se rozhodli jít studovat 
teologii? 
Petra: Když jsem podávala přihlášku, 
absolutně jsem netušila, jak své 
vzdělání dál uplatním nebo zda budu 
nějak činná v církvi. Jen jsem v tu chvíli 
věděla, že chci být nějak užitečná církvi 
a druhým, a byla jsem přesvědčena, že 
toto je cesta tím směrem.  
Karel: Prvotním impulsem byla asi má 
zkušenost z biblických hodin, při 
kterých jsem si uvědomil, že lidé chtějí 
být vedeni kompetentními lidmi. Vaše 
vzdělání je pro ně důležité. Od té chvíle 
jsem o studiu začal přemýšlet. První 
moje rozhodnutí však bylo nepřihlásit 
se. Tehdy jsem ovšem nevěděl, že 
zrovna ten rok ATI nový ročník 
neotevírá, protože nové ročníky otevírá 
jednou za dva roky. Během následující-
ho roku se mé rozhodnutí změnilo a já 
jsem se přihlásil. 

 

Kdy přišlo vaše rozhodnutí pro 
kazatelskou práci a co vás k tomuto 
rozhodnutí přivedlo? 
Petra: Osobně jsem to měla nastaveno 
tak, že sama bych se na tuto práci nikdy 
nehlásila, protože jsem si netroufala 
tvrdit, že zrovna já bych mohla být 
vhodnou adeptkou na kazatelku. 
Jedinou výjimkou proto pro mě bylo, že 
by mě oslovil někdo jiný. A tak 
rozhodnutí přišlo v létě loňského roku, 
když nás oba s Karlem oslovil Vítek 
Vurst s otázkou, zda neuvažujeme o 
kazatelské práci. 

Karel: Pokud jde opravdu o rozhodnutí, 
tak to přišlo díky rozhovoru s Vítkem 
Vurstem, který přijel na jednu 
konzultaci na Sázavu a při obědě se nás 
zeptal, jak si představujeme svoji 



budoucnost a službu v církvi a jestli 
jsme o kazatelské službě nepřemýšleli a 
nechtěli bychom takto sloužit. Dal nám 
nějaký čas na rozmyšlenou a my jsme se 
rozhodli.  
 

Není to tak dlouho, co jste se vzali. Kde 
jste se poznali? 
Karel: Když jsem přijížděl svým vozem 
na první intenzivní kurz ATI, zastavila 
mě značka zákazu vjezdu. Protože jsem 
tam byl poprvé, znejistěl jsem a otočil 
jsem se v domnění, že jsem špatně 
odbočil. Cestou zpět jsem potkal krásné 
červené auto a v něm seděla na první 
pohled milá slečna. Ta zákazem projela 
bez zastavení, ale nevjela do areálu, 
zaparkovala nedaleko otevřené brány. 
Své auto jsem znovu otočil, zákazem 
vjezdu projel také a zamířil jsem přímo 
do areálu k hlavní budově. Ona slečna 
nejdříve parkovala dole u řeky, ale když 
mě viděla vjet přímo do areálu, otočila 
své krásné červené auto a jela za mnou. 
Setkali jsme se u hlavní budovy a tam 
jsme se představili. Ona byla první, 
koho jsem na ATI potkal, a já jsem byl 
první, koho potkala ona. Byla to má 
sestra, spolužačka a nyní i manželka. 
Petra: Já jen doplním svoji část příběhu. 
Sázavský areál jsem tehdy neznala a 
netušila jsem, kde je jaká budova. A tak, 
když jsem trochu v panice vjela k hlavní 
budově za jistým zeleným autem a za 
ním jsem zaparkovala, chvíli jsem ještě 
něco naoko hledala v autě a čekala jsem, 
až dotyčný vystoupí. Doufala jsem totiž, 
že bude vědět, kde, co je, a já se k němu 
přidám. Tak jsme si řekli, jak se 
jmenujeme. Ovšem zjistila jsem, že i 
Karel je v areálu poprvé, takže můj plán 
měl trochu trhliny. No ale pak už se to 
s námi táhlo celý intenzivní kurz – 
vlastně až doteď. 
 

Nastupujete do kazatelské práce jako 
manželský pár. To není úplně typické. 
Co vás k tomuto rozhodnutí přivedlo? 

Karel: Pro službu kazatele jsme se 
rozhodovali každý sám za sebe, takže 
rozhodnutí vlastně nebylo společné. Já 
věřím, že nás k tomuto rozhodnutí vedl 
Bůh. 
Petra: Obě naše rozhodnutí sice padla 
každé samostatně, ale věřím, že 
dokážeme společně využít potenciál, 
který „párové“ kazatelství nabízí. 
V něčem jsme úplně stejní, v něčem 
naopak naprosto jiní. Tam, kde jeden 
z nás bude slabší, podrží ho ten druhý 
a vzájemně se doplníme. A naopak tam, 
kde víme, že to máme stejně, můžeme 
pevně táhnout za jeden provaz.  
 

Do nástupní praxe jste nastoupili 
před měsícem. Jaké jsou vaše první 
dojmy? 
Petra: Nerada bych tu malovala 
vzdušné zámky, proto budu možná až 
příliš otevřená. Ale obecně jsem člověk, 
který si nesnadno zvyká na změny, a 
když mi někdo zasedne například moje 
oblíbené místo, tak i to mě dokáže 
rozhodit. Předtím jsem pracovala v 
kanceláři, takže s nástupem do kazatel-
ské praxe nastala jedna ohromná změ-
na, kterou pořád ještě zpracovávám a 
která pro mě není vždy snadná. Na 
druhou stranu ale díky praxi dostávám 
i impulsy k tomu, proč má smysl tuto 
práci dělat a že je důležitá. Je totiž 
například mnoho mladých lidí, kteří 
touží po Bohu a hledají odpovědi na své 
otázky. 
Karel: Že to docela rychle uteklo. 
Uvědomil jsem si, že být kazatelem je 
velká zodpovědnost. Mnohem více mě 
to vede k Bohu, protože bez něj nemů-
žete nic. Zní to jako otřepaná fráze a já 
jsem moc rád, že to řekl přímo Pán Ježíš, 
že to nejsou má slova a že se jen v této 
službě potvrzují. 
 

Co vám dalo studium na ATI? 
Petra: Tak v první řadě manžela. Ale ne, 
teď vážně. Učí nás mnoho různých 



učitelů, takže díky ATI získáváme nové 
znalosti. Zároveň je každý z učitelů 
úplně odlišná osobnost a liší se i jejich 
způsob přístupu k Písmu a k lidem, 
který nám také někdy možná i nevě-
domky předávají. Nedá se sice vždy 
souhlasit se vším, přesto je to něco 
velmi obohacujícího pro můj osobní 
růst s Bohem. A jsem jim vděčná za to, 
že se nebojí jít s kůží na trh a sdílejí s 
námi často i osobní věci. 
Karel: Dalo i vzalo. Studium teologie 
vám určitě něco rozbije a zase něco 
jiného postaví, něco vám vezme a něco 
dá. Mně studium zcela změnilo můj 
život, a to jak osobní, tak profesní. Když 
ale změny, které Pán Bůh chce ve vašem 
životě udělat, přijmete, vždy vás to 
obohatí.  
 

Změnil se během studia teologie váš 
vztah k Bohu? 
Petra: Spíše bych to nazvala tak, že se 
formuje. Někdy je totiž během studia 
potřeba objasnit si, proč vlastně 
něčemu takto věřím. Někdy je potřeba 
na základě nových znalostí udělat revizi 
toho, čemu věřím. A největší radost je, 
když člověk vidí, jak se ten vztah s 
Bohem prohlubuje. 
Karel: Poznal jsem, že co učitel, to jiné 
obdarování, jiné poznání, jiná spiritu-
alita, jiný vztah k Pánu Bohu. To mi 
ukazuje, jak je Pán Bůh bohatý, když s 
tak různorodými osobnostmi, jakými 
jsme, může mít plnohodnotný vztah. A 
on ho opravdu má. My to často 
nedokážeme. Tím, jak více Pána Boha 
poznávám, mění se i můj vztah k němu 
– takže ano, změnil.  

Zdroj Advent 6/23 

 
 

Kázání nově dostupné také jako podcast 
 

Milí příznivci kanálu Bohoslužby online, 
rádi bychom vám představili novou možnost poslechu kázání z našeho sboru. Kromě 
pravidelných přenosů na YouTube jsme pro vás nově připravili audio verzi kázání 
formou podcastu. 
Podcasty jsou moderním způsobem, jak můžete poslouchat kázání a přemýšlet nad 
Božím slovem. Jsou ideální pro ty, kteří chtějí poslouchat kázání na cestách nebo při 
jiných činnostech, kdy nemohou sledovat video přenosy. Kázání si lze také stáhnout 
pro možnost poslechu bez internetového připojení. 
 

Naše podcasty naleznete pod názvem Bohoslužby online v těchto třech aplikacích: 
Spotify, Apple podcasts a Google podcasts. Přímý odkaz najdete také na webu sboru, 
nebo na našem youtube kanále. 
 

Odkaz zde: 
https://open.spotify.com/show/4jiiFcmegs0NdSo34ICPgE?si=945a307f86564eeb 
 

 

 
Tým Bohoslužby online 

 

https://open.spotify.com/show/4jiiFcmegs0NdSo34ICPgE?si=945a307f86564eeb


 



 



 



Výlet T.O.M. 18.6.2023 
 “Z Barrandova do Chuchle” 

 

Sraz: Stanice MHD tram č. 5 - Sídliště Barrandov v 9:30 hod. 
 
 

Trasa: Od zastávky MHDstart ulicemi Werichova, Voskovcova, Štěpařská dorazíme na CS A112, 
podejdeme ulici K Barandovu a cca po 300 metrech odbočíme z CS vlevo do Čertovy strouhy až ke 
kapli Panny Marie a Mariánskému pramenu2. Dále po NS Chuchelský háj kolem ZOOkoutku3 ke 
hřbitovu Velká Chuchle. Zde uděláme krátkou odbočku vlevo ke kostelu sv. Jana Nepomuckého a 
dvě výhledové místa4,5. Potom kolem Skautského památníku a památníku Květnového povstání6 
se vrátíme opět na NS Chuchelský háj, kde můžeme využít odpočinkové místo7 na posilnění, 
popovídání a odpočinek. Po cca 200 metrech odbočíme opět vlevo8 a po nezpevněné cestě 
dojdeme na další výhledová místa na Vápenici9. Odtud se opět vrátíme na NS Chuchelský háj a 
dojdeme do cíle k rozcestníku Velká Chuchle – MHDcíl. Pro ty co mají rádi stromy mohou ještě 
udělat malou odbočku k Lípě svobody10 . Návrat MHD bus č. 172 každou hodinu x:59 

 
 

 

 
 

 
Délka trasy: 
cca 5,5 km 

 

 

Na výlet s vámi 
se těší  

Milan Müller  
a Radek Zelenka 
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Poznej příběh a vybarvi 

 
 
 

 



Kreslené příběhy Starého zákona 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 
 
 
 
 

Pokračování příště 
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